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نماینده شیراز در آستانه سفر رئیس جمهور به فارس:

اعتبارسفراولرئیسجمهور
درقوارهاستانفارسنبود

نماینده شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی بر لزوم بازبینی مصوبات سفر قبلی هیئت 
دولت به فارس در آستانه سفر رئیس جمهور به استان تأکید کرد. به گزارش شیرازنوین به 
نقل از خانه ملت، ابراهیم عزیزی در این رابطه اظهار داشت: برای اثرگذاری سفرهای هیئت 
دولت به استان فارس، نیاز است تا مصوبات سفر قبلی به دقت بازبینی شده و مورد بررسی 
قرار گیرد. وی افزود: متأســفانه اعتباری که از سفر قبلی نصیب استان شد، در قد و قواره 
اســتان پهناور فارس نبود و این بار باید طوری عمل کنیم تا بتوانیم اعتباری درخور شأن 
استان اخذ کنیم. نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: از مدیران دستگاه های اجرایی استان انتظار داریم تا لیست پروژه ها 
و مصوبات قبلی را تهیه کرده و میزان جذب اعتبارات و پیشــرفت پروژه ها را نیز مشخص 
کنند تا در سفر آتی رئیس جمهور با یک برنامه ریزی مشخص برای جذب اعتبار عمل کنیم. 
نماینده شــیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی همچنین گفت: مشخص بودن پروژه ها 
و دقیق بودن اطلاعــات آن به ما کمک خواهد کرد تا قدرت چانه زنی خود را برای جذب 
اعتبارات بالا ببریم که استاندار فارس به عنوان نماینده عالی دولت در استان باید به خوبی 
این موضوع را مدیریت کند. عزیزی در پایان با اشاره به تخصیص اعتبارات سفر اول هیئت 
دولت به فارس خاطرنشــان کرد: حق استان پهناور فارس از بودجه های سفر هیئت دولت 
بیشــتر از این ها بود؛ چراکه مشاهده شده بودجه استان هایی به مراتب کوچک تر از فارس 

چندین برابر بوده است.

پاسخگوییمدیریتشهریشیراز
ازطریقسامانهارتباطاتمردمی۱۳۷

مدیران شــهرداری شــیراز در هفته پیش رو پاسخ گوی مسائل شــهری از طریق سامانه 
ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح روی خط شهر خواهند بود. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
شــهرداری شیراز، مدیران شهرداری شیراز هر هفته در قالب »پاسخ گویی تلفنی مدیریت 
شهری به شــهروندان« از طریق ســامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ در طرح روی خط شهر 
پاسخ گوی مستقیم شــهروندان هستند. هادی شه دوست شــیرازی معاون حمل ونقل و 
ترافیک و پژمان شفیعی رئیس سازمان سامان دهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 
در روزهای یکشــنبه و دوشنبه ۲۶ و ۲۷ شــهریورماه پاسخ گوی مسائل شهری از طریق 
سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ هستند. در ادامه پاسخ گویی تلفنی مدیریت شهری شیراز به 
مسائل مردمی، عبادالله زارعی مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری و حمید کشتکار 
رئیس ســازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری در روزهای سه شنبه و چهارشنبه ۲۸ و 

۲۹ شهریورماه پاسخ گوی شهروندان خواهند بود.

 سعیدرضا امیرآبادی- گروه گزارش
amirabadi_shznvn@yahoo.com

///اشاره: 
پایبندی به قانون همواره راهگشاســت. الگوی کشت بر اساس شاخصه هایی نظیر 
اقلیــم، امنیت غذایی و ذخایر آبی و کیفیت خاک تنظیم می شــود و هرگونه اقدام 
خودســرانه به ضرر و زیان کشــاورزان و هدررفت منابع خواهد بود. در نظر داشته 
باشــیم که کشاورزان در زمره شریف ترین و زحمت کش ترین اقشار تولیدگر جامعه 
محسوب می شوند که سکان امنیت غذایی را در دست داشته و محصولات تولیدی 
آنان ارتباط مســتقیمی با سرانه ســلامت جامعه دارد. به همین دلیل باید ارتباط 
مستقیم و متداومی میان کشاورزان و دستگاه های اجرایی و کارشناسی برقرار باشد 
تا بدین وســیله میزان بهره وری، حفظ منابع و معیشت کشاورزان به همراه سلامت 
عمومی جامعه در وضعیت مطلوبی قرار گیرد. طرح الگوی کشــت برنامه  ای اســت 
که به کشاورزان کشــور توصیه می کند که چه محصولی را در کجا و به چه میزان 
بکارند و پیش بینی شده که این ایده تحول بزرگی در تولیدات کشاورزی ایجاد کند؛ 
امــا با توجه به چالش های پیش  روی این طرح باید دید که تا چه اندازه می توان به 
 آن جامه عمل پوشــاند؛ آن هم در استانی که با وجود ظرفیت بالایی که در بخش 
کشــاورزی دارد، با بحران  شدید کم آبی و خشک ســالی مواجه است و نیاز مبرمی 
بــه اجرای چنین طرحی برای برون رفــت از این بحران دارد. در همین زمینه گروه 
گزارش شیرازنوین، نگاهی به اهمیت قانون مداری در حوزه کشاورزی و اصلاح الگوی 

کشت دارد.
 اهمیت بدرقه کشت های غرقابی

اهمیت رعایت الگوی کشــت تا جایی است که استاندار فارس بر آن تأکید چندباره 
داشــته اســت. محمدهادی ایمانیه در این زمینه گفت: هنوز شــاهد یم که  برخی 
محصولات پرآب بر مانند برنج توســط کشاورزان به شــیوه آبیاری غرقابی کاشت 
می شــود که با توجه به وضعیت آبی استان، ضرورت دارد که کشت برنج در برخی 
مناطق به ســرعت ممنوع شــده و در مقابل و برای جلوگیری از وارد آمدن ضرر و 
زیان به کشــاورزان، باید کشــت های جایگزین دارای ارزش افزوده بالا را به آن ها 

معرفی کنیم. 
وی بــا ارائه راهکاری در این زمینه افزود: گیاهان دارویی با توجه به ارزش افزوده و 
ســودی که برای کشاورز می تواند داشته باشد، جایگزین مناسبی برای کشت برنج 
و دیگر محصولات پرآب بر اســت و در کنار این اگر قرارداد خرید محصولات هم با 

کشاورزان منعقد شود، قطعاً استقبال خواهند کرد.
 حمایت قانونی از بخش کشاورزی

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس با اشاره به اهمیت اجرای الگوی کشت، 
بر این نکته تأکید می کند که در بحث الگوی کشت عوامل بازدارنده نداریم. مجتبی 
دهقان پور افزود: در بحث الگوی کشــت ۲ رویکرد ایجابی و ســلبی دنبال می شود؛ 
رویکرد ایجابی در حال تبیین اســت و اقدامــات خوبی صورت گرفته، اما در بحث 
رویکرد سلبی دچار ضعف هستیم و ضعف ما هم نشئت گرفته از قوانین بالادستی 
است؛ چراکه ابزارهای قانونی تنبیهی و تشویقی در اختیار جهاد کشاورزی نیست.به 
گفته وی، در الگوی کشــت باید سیاست های جبرانی در نظر گرفته شود؛ به عنوان 
مثال وقتی کشاورز ما در کشت جایگزین با کشت معمول منطقه دچار ضرر و زیان 

می شود، خسارت وارده باید جبران شود.

 ریشه یابی بحران در کامفیروز
در پی انتشــار فیلمی مبنی بر بالا آمدن آب ســد درودزن و آب گرفتگی شالیزارها 
و خســارت به شــلتوک کاران، روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای فارس با بیان 
اینکه هدف از رهاســازی کمک به تولید برق در کشــور است، اعلام کرد: بخشی از 
محصولات شلتوک که با آب گرفتگی اراضی بستر دریاچه سد درودزن دچار خسارت 
شــده اند، به صورت غیرقانونی و با تجاوز به بســتر دریاچه کاشته شده است. روابط 
عمومی شرکت آب منطقه ای فارس در این باره اعلام کرد: با توجه به تکلیف وزارت 
نیرو در خصوص تولید برق با هدف مدیریت مصرف در پیک تابســتان، شرکت آب 
منطقه ای ملزم به رهاســازی میزان ۲۶ مترمکعب در ثانیه از ذخیره آب پشت سد 
ملاصدرا و در بالادست ســد درودزن شده است. بر این اساس یکی از نیروگاه های 
ســد به صورت تمام وقت در مدار قرار گرفته و به میزان ۴۶ مگاوات در ســاعت برق 
تولید می کند. از آنجا که آب رهاشده از سد ملاصدرا به ذخیره سد درودزن افزوده 
می شــود، تراز آب دریاچه درودزن مقداری بالا آمده و اراضی تملک شــده بســتر 
دریاچه سد درودزن که به طور غیرمجاز توسط کشاورزان زیر کشت برنج رفته است 
را بــه میزانی در بر می گیرد. روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای فارس ادامه داد: 
هدف از رهاســازی آب کمک به تولید برق کشور اســت. اراضی بستر دریاچه سد 
درودزن که از سالیان دور در تملک وزارت نیرو و دولت جمهوری اسلامی قرار گرفته 

است، توسط زارعان به صورت غیرقانونی کشت شده است. گفتنی است فیلمی مبنی 
بر آب گرفتگی شالیزارهای واقع در اراضی پیرامون دریاچه سد درودزن در شبکه های 
اجتماعی منتشــر شده اســت؛ تصاویر این فیلم حاکی از آن است که کشاورزان به 
دلیل بالا آمدن آب ســد درودزن و آب گرفتگی شالیزارها مجبور به برداشت زودتر 

از موعد برنج شده اند.
 تضمین منابع با اجرای الگوی کشت

توجه داشــته باشیم که الگوی کشت مناســب می تواند امنیت غذایی و پایداری تولید 
را تضمین کند و ســبب حفظ منابع طبیعی شــود. در همین راســتا یکی از مهم ترین 
سیاســت های دولت ســیزدهم برای مدیریت یکپارچه تولید در عرصه کشاورزی با افق 
هدفمند کردن تولید و مدیریت منابع آب، بحث تغییر الگوی کشت است.تعیین الگوی 
بهینه کشت از چند دهه گذشته در قوانین بسیاری مورد تأکید قرار گرفته، اما به دلایل 
متعدد از جمله مسائل اقتصادی، اجتماعی و سیاست گذاری متناقض در زمان  های مختلف 
به طور کامل اجرایی نشــده و عدم پیش   بینی ضمانت اجرایــی در راهکارها و قوانین و 
مقررات مصوب هم از دیگر عوامل اجرایی نشدن این طرح در سال های گذشته به شمار 
می رود. در نهایت این طرح پس از سال ها پژوهش در سال گذشته توسط دولت سیزدهم 
رونمایی و برای ســال زراعی جاری به کشاورزان کشــور ابلاغ شد؛ طرحی که به گفته 
کارشناسان اگر به خوبی اجرا شود، می تواند در دوران خشک سالی کمک شایانی به تولید 
انبوه محصولات کشــاورزی کند. در برنامه کلی وزارت جهاد کشاورزی آمده است الگوی 
صحیح کشت، برنامه  ای برای مدیریت مکانی کشت گیاهان زراعی است که طرح این الگو 
با توجه به شرایط اکوفیزیولوژیکی و مسائل اقتصادی و اجتماعی تدوین می شود. در استان 
فارس نیز به دلیل تغییر اقلیم و اســتمرار خشک سالی  ها در شرایط کنونی اجرای الگوی 
کشت برای استمرار کشــاورزی از اهمیت بسیاری برخوردار است. پیگیری برای اجرای 
الگوی کشت در فارس در حالیست که بسیاری از کشاورزان در شهرستان های این استان 
هنــوز هم بدون در نظر گرفتن موقعیت اقلیمی و شــرایط آب و هوایی در منطقه خود 
اقدام به کشت محصولاتی می کنند که این کار در نهایت منجر به از بین رفتن منابع آبی 
و خاکی می شــود؛ اتفاقی که برای کشت غیرمجاز در کامفیروز رخ داد و هدررفت منابع 
آبی، خاکی و معیشتی شالیکاران غیرمجاز را به همراه داشت، مثال بارزی بر این ادعاست.

شیرازنوین تبعات کشت غیرقانونی و اهمیت اصلاح الگوی کشت را بررسی می کند

تاوان کشت غیرمجاز در کامفیروز
اراضی بستر دریاچه سد درودزن از سالیان دور در تملک وزارت نیرو قرار گرفته و به صورت غیرقانونی کشت شده است

طرح الگوی کشت برنامه  ای است که به 
کشاورزان کشور توصیه می کند که چه 
محصولی را در کجا و به چه میزان بکارند

دکتر ایمانیه اســتاندار فارس و جمعی از معاونان و مدیران ارشد استانی در آستانه 
سفر دولت به استان فارس، مشکلات و ظرفیت های استان را با حضور رئیس  محترم 
جمهور و سایر اعضای دولت بررسی کردند. به گزارش شیرازنوین به نقل از اداره کل 
روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس، دکتر ایمانیه در آستانه سفر هیئت 
دولت به استان فارس با حضور در نهاد ریاست جمهوری دیدار و جلسات جداگانه ای 
با رئیس  محترم جمهور و اعضای دولت داشت. استاندار فارس با اشاره به توجه ویژه 
رئیس محترم  جمهور به پیشــرفت و آبادانی استان فارس گفت: در دیدار دوساعته 
ای که به اتفاق ۷ نفر از دیگر اســتانداران با حضرت آیت الله رئیسی داشتم، ضمن 
بیان مشکلات و دغدغه های مردم استان فارس در حوزه های مختلف و ظرفیت های 
فراوان اســتان فارس، خواستار توجه ویژه دولت به این استان شدم که پیشنهادات 
موردتوجه  رئیس محترم جمهور قرار گرفت. دکتر ایمانیه به نشســت اســتانداران 
سراسر کشور با وزیر کشور در سالن رسول اعظم وزارت کشور نیز اشاره کرد و افزود: 
پس از جلسه با وزیر محترم کشور در نشست ۴ساعته با مهندس منصوری معاون 
اجرایی رئیس جمهور در ساختمان کوثر نهاد ریاست جمهوری به بررسی مصوبات و 
نیازمندی های استان فارس پرداخته شد. در این جلسه که تنی چند از نمایندگان 
مردم در مجلس شــورای اســلامی و تعدادی از مدیران استان فارس و نمایندگان 
وزرا و دســتگاه های ملی حضور داشتند، اعتبارات موردنیاز از محل سازمان برنامه 
و بودجه و دســتگاه های ملی و استانی بررسی گردید. استاندار فارس با بیان اینکه 
دولت حساســیت خاصی برای تعریف پروژه های جدید دارد، گفت: تأکید دولت و 
همچنین معاون اجرایی رئیس جمهور تکمیل پروژه های قبلی اســت که بالای ۵۰ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد؛ در این خصوص نیز بخش زیادی از پروژه های موردنیاز 
اســتان فارس مورد توافق قرار گرفت تا اعتبار مورد نیاز آن در سفر رئیس محترم 
جمهور به فارس مصوب گردد. همچنین در این جلسه سهم اعتبارات سازمان برنامه 
و بودجه و دســتگاه ملی تعیین گردید. رئیس شورای برنامه ریزی و توسعه فارس 
از دیدار خود با رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور خبر داد و با اشاره به برخی 
پروژه های نیمه تمام اســتان افزود: در این جلســه اعلام نمودیم که در صورتی که 
اختیاراتی به مدیران اســتانی تفویض شــود، می توان با استفاده از ظرفیت معادن، 

مولدســازی اموال و املاک ســازمان های دولتی و بودجه های استانی، اکثر آنها را 
تکمیل کنیم و به نتیجه برسانیم. دکتر ایمانیه از جلسه دوم خود با معاون اجرایی 
رئیس جمهور با حضور جمعی دیگر از مدیران اقتصادی و نمایندگان وزارتخانه های 
اقتصادی خبر داد و گفت: در این جلسه نیز به بررسی پروژه های اقتصادی و انجام 
توافقات لازم و تعیین سهم اعتباری دستگاه های مختلف پرداخته شد. خاطرنشان 
می ســازد در سفر آتی رئیس محترم جمهور و هیئت دولت به استان فارس تعداد 
قابل توجهی از طرح ها و پروژه های زیرســاختی در توســعه و عمران استان افتتاح 
خواهد شد و بر اساس نیازمندی های استان، اعتبارات مناسبی در راستای عمران و 
آبادانی فارس مصوب خواهد شد که هم اکنون نشست های تخصصی و کارشناسی 

پیش از سفر در حال اجراست.

استاندار فارس در سفر به تهران: تکمیل پروژه های قبلی که بالای 50 درصد پیشرفت فیزیکی دارند، در اولویت است

افزایشاختیاراتمقدمبرافزایشاعتباراست
دکتر ایمانیه: در صورتی که اختیاراتی به مدیران استانی تفویض شود، می توان با استفاده از ظرفیت معادن، مولدسازی اموال و املاک سازمان های دولتی و بودجه های 

استانی، اکثر آنها را تکمیل کنیم و به نتیجه برسانیم

آمادگی جهاد دانشگاهی فارس برای گسترش همکاری  با وزارت دفاع
رئیس جهاد دانشگاهی فارس از اعلام آمادگی این مجموعه برای همکاری با مجموعه وزارت دفاع و مجموعه صنایع الکترونیک شیراز در مباحث مختلف پژوهشی، علمی، 
آموزشــی و فرهنگی خبر داد. به گزارش روابط عمومی جهاد دانشــگاهی فارس، در راستای گسترش همکاری های جهاد دانشگاهی و مجموعه وزارت دفاع، دیدار معاونان 

مجموعه صنایع الکترونیک شیراز با رئیس و معاونان جهاد دانشگاهی فارس در شیراز برگزار شد.
در این دیدار دکتر امیرحســین اســتقلال، رئیس جهاد دانشگاهی فارس برخی از اقدامات این نهاد انقلابی را از ابتدای تأسیس تاکنون برشمرد و گفت: جهاد دانشگاهی از 

ابتدای تأسیس تاکنون همواره به دنبال شناسایی نیازمندی ها و تلاش برای رفع آن ها به منظور ارتقای علمی کشور بوده است.
وی اظهار کرد: امروز می توانیم ادعا کنیم که تقریباً موضوعی نیست که جهاد دانشگاهی در آن دارای فعالیت علمی و پژوهشکده یا پژوهشگاه نباشد و در همین راستا با سایر 
نهادها هم همکاری های خوبی داریم. استقلال با بیان اینکه جهاد دانشگاهی همواره در مباحث فنی و علمی و پژوهشی در عرصه های مختلفی نظیر نانو، پزشکی، علوم انسانی 
و هنر و... فعالیت های فاخری انجام داده است، گفت: در سطح استان آماده گسترش همکاری ها با مجموعه وزارت دفاع و صنایع الکترونیک شیراز در مسائل پژوهشی، علمی، 
آموزشــی و فرهنگی هســتیم. رئیس جهاد دانشگاهی فارس با یادآوری اینکه در ۱۰ شهرستان استان دارای نمایندگی بوده و در آن ها آموزش های اشتغال محور و خدمات 
فرهنگی ارائه می دهیم، گفت: این آمادگی وجود دارد تا دوره های خاص مدنظر دســتگاه های مختلف از جمله مجموعه صنایع الکترونیک شــیراز را نیز برگزار کنیم. یادآور 

می شود، در این دیدار معاونان مجموعه صنایع الکترونیک شیراز مباحثی درباره نیازمندی ها و همچنین راهکارهای توسعه همکاری ها با جهاد دانشگاهی را مطرح کردند.


